
DPr-BRM-II.0012.7.14.2021 

Protokół Nr 45/IX/2021 

posiedzenia Komisji Kultury 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 19 października 2021 r. 

posiedzenie on-line 

 

 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji – 17 radnych,  

obecnych       – 12 radnych 

nieobecnych    – 5 radnych 

oraz zaproszeni goście.  

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu.  

Zaproszenia dla radnych stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Zaproszenia dla gości stanowią załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczyła:  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka.  

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 44/IX/2021 z dnia 28 września 2021 r.  

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 

nadania nazwy skwerowi – druk BRM nr 140/2021.  
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4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi zmieniającej 

uchwałę w sprawie nadania statutu Miejskiej Galerii Sztuki w Łodzi – 

druk nr 270/2021.  

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 

zmian budżetu oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2021 rok – druk nr 271/2021  

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 2021 – 

2050 – druk nr 272/2021.  

7. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia: 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka powitała obecnych na posiedzeniu 

radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina przedstawiła proponowany porządek obrad 

i zapytała o uwagi. Uwag ze strony członków komisji nie zgłoszono. Pani przewodnicząca 

poinformowała, że do komisji wpłynęły projekty uchwał będące autopoprawkami do druków 

nr 271/2021 i nr 272/2021. Pani przewodnicząca zaproponowała opiniowanie projektów 

uchwał wraz z autopoprawkami.  

Uwag nie zgłoszono.  

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 44/IX/2021 z dnia 28 września 2021 r.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka zapytała o uwagi do protokołu 

nr 44/IX/2021 z dnia 28 września 2021 r. 

Uwag nie zgłoszono.  

Komisja w głosowaniu przy 14 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół.  
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Ad pkt 3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 

w sprawie nadania nazwy skwerowi – druk BRM nr 140/2021.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła projektodawcę, radnego p. Bartłomieja Dybę – Bojarskiego.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: zreferował załączony do protokołu projekt uchwały 

opisany w druku BRM nr 140/2021.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod pozytywne zaopiniowanie 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie nadania nazwy skwerowi – druk BRM 

nr 140/2021. 

Komisja w głosowaniu przy 14 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 

w sprawie nadania nazwy skwerowi – druk BRM nr 140/2021. 

 

Ad pkt 4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 

zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Miejskiej Galerii Sztuki w Łodzi – 

druk nr 270/2021.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Kultury.  

P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Kultury p. Marcin Derengowski: zreferował 

załączony do protokołu projekt uchwały opisany w druku nr 270/2021.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  
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Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi zmieniającej uchwałę w sprawie 

nadania statutu Miejskiej Galerii Sztuki w Łodzi – druk nr 270/2021.  

Komisja w głosowaniu przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 

zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Miejskiej Galerii Sztuki w Łodzi – 

druk nr 270/2021.  

 

Ad pkt 5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 

w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2021 rok – druk nr 

271/2021 wraz z autopoprawką.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Budżetu.   

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak: zreferowała załączony do protokołu 

projekt uchwały opisany w druku nr 271/2021 wraz z autopoprawką.  

Pytania.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: chciałam zapytać o to, co jest 

w autopoprawce na str. 5 – 800 000 zł dla zadania: Wspólnie tworzymy miasto. Wzmocnienie 

działań kulturalnych, gdzie chodzi o ul. Zachodnia 76. Czy to jest zwiększenie o 800 000 zł? 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak: nie, to jest zmniejszenie w roku 

2021 r. To zadanie jednak się nie zmniejsza, a wręcz odwrotnie – ulega urealnieniu w WPF. 

Ogółem w tym zadaniu nakłady rosną o kwotę 1 042 840 zł i po zmianie te nakłady wynoszą 

7 157 588 zł, przy czym w roku 2021 ulega zmniejszeniu o te 800 000 zł, a zwiększeniu 

w roku 2022 i w roku 2023. W 2022 r. kwota zwiększa się o 942 840 zł, a w roku 2023 

o 900 000 zł.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie zmian budżetu oraz 

zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2021 rok – druk nr 271/2021 wraz z autopoprawką.  
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Komisja w głosowaniu przy 14 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 

w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie Miasta Łodzi na 2021 rok – 

druk nr 271/2021 wraz z autopoprawką.  

 

Ad pkt 6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 

2021 – 2050 – druk nr 272/2021 wraz z autopoprawką.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka o wprowadzenie do bieżącego punktu 

porządku obrad poprosiła przedstawiciela Wydziału Budżetu.   

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak: zreferowała załączony do protokołu 

projekt uchwały opisany w druku nr 272/2021 wraz z autopoprawką.  

Pytania.  

Pytań nie zgłoszono.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 2021 – 2050 – druk nr 272/2021 

wraz z autopoprawką.  

Komisja w głosowaniu przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łodzi na lata 2021 

– 2050 – druk nr 272/2021 wraz z autopoprawką.  

 

Ad pkt 7. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poinformowała o sprawach 

nazewniczych, które wpłynęły do komisji: 

1. Propozycja nazewnicza dla skweru zlokalizowanego w okolicach Dworca Łódź 

Kaliska – Zmotoryzowanych Łodzian.  
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Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poinformowała, że we wniosku nie 

były podane konkretnie działki, które miałyby stanowić obszar, któremu nadana byłaby 

nazwa Zmotoryzowanych Łodzian i który to obszar stanowiłyby skwer.  

Jednak w wyniku współpracy z Łódzkim Ośrodkiem Geodezji udało się ustalić, które są to 

działki, jak również udało się ustalić, że w minionym czasie ŁOG występował o opinię do 

odpowiednich jednostek w ramach proponowanych do nazwania miejsc, które mogłyby być 

poddane procedurze nazewniczej i właśnie wobec tego terenu Biuro Architekta Miasta zajęło 

stanowisko, gdzie sformułowało negatywną opinię co do nadania jakiejkolwiek nazwy temu 

terenowi ze względu na to, że położenie oraz powierzchnia działek pozwala na przeznaczenie 

ich pod inwestycję.  

Z tego względu uważam, że powinniśmy udzielić takiej odpowiedzi wnioskodawcy, że ten 

teren może przeznaczony być pod inwestycje więc z tego względu nie jest zasadne nadawanie 

mu nazwy. Wnioskodawca wskazał nie tylko propozycję nazewniczą, ale wskazał konkretne 

miejsce przy Dworcu Kaliskim.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: jakiego typu inwestycje w tym miejscu ewentualnie 

Biuro Architekta Miasta by widziało? 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: nie jest to powiedziane w tym piśmie. 

Jedynie jest negatywna opinia.  

Radny p. Bartłomiej Dyba – Bojarski: jeśli tam miałby być parking, to wnioskodawcy 

byliby szczęśliwi, gdyby nazwać parking ich imieniem.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka: nie wiem, czy będziemy dopytywać 

jakiego rodzaju inwestycja na tym terenie miałaby mieć miejsce. Ja mam informację, że ten 

teren powinien przeznaczony być pod inwestycje. Ale jaką konkretnie, Biuro nie precyzuje.  

 

2. Propozycja nazewnicza dla nowych ulic zlokalizowanego w okolicach Dworca Łódź – 

Fabryczna – Koluszkowska.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poinformowała, że wniosek o nadanie 

ulicy takiej nazwy skierował do Komisji mieszkaniec Łodzi i Koluszek jednocześnie. 

W dalszym ciągu swojej wypowiedzi pani przewodnicząca zapoznała członków komisji 

z treścią pisma. Pani przewodnicząca przypomniała, że inicjatywa uchwałodawcza należy nie 

tylko do komisji, ale i do radnych, prezydenta. Pani przewodnicząca dodała, że z tego 

względu nie stawia wniosku o nadanie któreś z ulic wokół Dworca Łódź – Fabryczna nazwy 

Koluszkowska.  
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3. Propozycje nazewnicze dla drogi wewnętrznej odchodzącej od ulicy Ziarnistej 

zlokalizowanej na działce ewidencyjnej 488 w obrębie W-38 Pszeniczna lub 

Magdalenki.  

Na posiedzeniu w dniu 11 maja 2021 r. Komisja Kultury nie wyraziła intencji nadania drodze 

żadnej z ww. nazw. Komisja przekazała zainteresowanym bank nazw z prośbą o wybór 

propozycji z zasobów zgromadzonych w banku. Wybór mieszkańców: Jana Machulskiego 

lub Zawilskich. 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poinformowała, że na poprzednim 

posiedzeniu ustalono, że komisja dotrze do zasobów archiwalnych w celu ustalenia skąd 

w banku nazw wzięła się propozycja nazewnicza: Zawilscy i kim państwo Zawilscy byli. 

Zgodnie z ustaleniami komisji, udało się odnaleźć wniosek z 2018 r., w którym jest 

„propozycja uczczenia pamięci wybitnych Łodzian, ludzi kultury i honoru, wspaniałych 

małżonków – Haliny i Apoloniusza Zawilskich.”.  

Pani przewodnicząca przedstawiła wątki biograficzne proponowanych patronów zawarte 

w omawianym wniosku. Następnie prowadząca obrady dodała: Skoro państwo radni pytali, to 

myślę, że odpowiedziałam na pytanie – kim byli państwo Zawilscy. W takim razie mam taką 

propozycję, żeby dla tego wniosku co do którego mieliśmy wątpliwości i nie chcieliśmy, aby 

to była ulica Pszeniczna ani Magdalenki, wystąpić do wnioskodawców z propozycją, aby była 

to ulica Zawilskich – tak jak mieszkańcy wskazali, ponieważ wybrali sobie z banku nazw 

propozycje nazw: Jana Machulskiego lub Zawilskich.  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie poparcie 

intencji nadanie drodze wewnętrznej odchodzącej od ulicy Ziarnistej zlokalizowanej na 

działce ewidencyjnej 488 w obrębie W-38 nazwy: Zawilskich.  

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” poparła intencję nadania ww. drodze nazwy Zawilskich.  

4. Propozycje nazewnicze dla drogi wewnętrznej odchodzącej od ulicy Stare Złotno 

w kierunku wschodnim, zlokalizowanej na działce ewidencyjnej numer 138/3 

w obrębie P-12: Małego Księcia, lub Solaris, lub Perseidy, lub Drogi Mlecznej.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poinformowała, że na jednym 

z poprzednich posiedzeń komisji rozpatrywany był wniosek nadania nazwy dla drogi 

wewnętrznej odchodzącej od ulicy Stare Złotno w kierunku wschodnim, zlokalizowanej na 
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działce ewidencyjnej numer 138/3 w obrębie P-12: Małego Księcia, lub Solaris, lub Perseidy, 

lub Drogi Mlecznej.  

Na posiedzeniu w dniu 6 lipca 2021 r. Komisja Kultury wyraziła intencję nadania nazwy 

Drogi Mlecznej.  

Jednak w toku prac nad tą propozycją nazewniczą pojawiła się wątpliwość, czy ulica powinna 

nosić nazwę Drogi Mlecznej czy Droga Mleczna. Po dokonaniu analizy nazewnictwa, nie 

tylko w Łodzi, ale też w kraju, stwierdzam, że powinna być to ulica Droga Mleczna. 

W Polsce występują takie nazwy, jak: Droga na Antałówkę, Droga do Olczy, Droga przez 

Gubałówkę, Droga Rybacka, Droga Akacjowa, Droga Męczenników Majdanka, a i sama 

Droga Mleczna w innych polskich miastach też istnieje. I wszędzie, co warto podkreślić, jest 

to ul. Droga (…). Dlatego proponuję nadania wskazanej działce nazwy: Droga Mleczna. Jest 

to informacja istotna dla ŁOG, ponieważ trzeba będzie zebrać zgody na ulicę: Droga 

Mleczna, a nie Drogi Mlecznej.  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poddała pod głosowanie poparcie 

intencji nadania drodze wewnętrznej odchodzącej od ulicy Stare Złotno w kierunku 

wschodnim, zlokalizowanej na działce ewidencyjnej numer 138/3 w obrębie P-12 nazwy: 

Droga Mleczna.  

Komisja w głosowaniu przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” poparła intencję nadania ww. drodze nazwy Droga Mleczna.  

 

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poinformowała, że do komisji wpłynęła 

informacja Ministerstwa Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu o dotacji w wysokości 

307 901,00 zł dla Rzymskokatolickiej Parafii Świętego Józefa Oblubieńca Najświętszej Maryi 

Panny przeznaczonej na pokrycie kosztów zadania pn. Łódź, kościół pw. św. Józefa 

Oblubieńca Najświętszej Maryi Panny (1765-1768): hydroizolacja fundamentów.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka poinformowała o terminach spektaklu 

Włókniarki.  

Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany.  

Przewodnicząca Komisji radna p. Karolina Kępka podziękowała za udział w obradach 

i zamknęła posiedzenie komisji.  

Protokół sporządziła:   Przewodnicząca Komisji: 

  Monika Olejniczak           Karolina Kępka  


